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Симанов А.Л., доктор философских наук, профессор, специалист в области философии, методологии и истории науки, автор и соавтор 147 работ, в том числе 8 монографий, научный редактор 9 монографий. Под его руководством и научным консультированием защищены 7 кандидатских и 5 докторских диссертаций.

Основным направлением научных исследований является анализ теоретических и методологических оснований физики. Им разработана и обоснована система методологических принципов естественнонаучного познания. Как показано в его публикациях, данная система может быть основой для решения ряда эпистемологических проблем научного познания, возникающих в связи с формирующейся постнеклассической картиной мира. 

Симанов А.Л. имеет опыт научно-организационной и редакционной деятельности: с 1976 г. по 1981 г. был ученым секретарем Научного совета философских (методологических) семинаров при Президиуме СО АН СССР и ученым секретарем серии трудов семинаров СО АН СССР, опубликованных в издательстве «Наука». С 1992 г. по 1998 г. руководил издательской группой Института философии и права Объединенного института истории, филологии и философии СО РАН. С 1998 г. и по настоящее время – зав. сектором философии науки Института философии и права СО РАН (ИФПР СО РАН). С 1995 г. – главный редактор журнала «Философия науки» С 2001 г. – член редколлегии журнала «Вестник НГУ, серия Философские науки». Симанов А.Л. – председатель диссертационного совета Д 003.057.02 и член диссертационного совета Д 003.057.01 ИФПР СО РАН, член ученых советов Института и философского факультета Новосибирского государственного университета. Читает курсы лекций по философии науки на философском факультете НГУ.

The chief editor Simanov Alexander Leonidovich

Simanov A.L., doctor of philosophical sciences, professor, specialist in the field of philosophy, methodology and history of science, the author and the co-author 147 of the works, including 8 of monographs, the scientific editor 9 of monographs. Under his management and by scientific consultation they are protected 7 candidate and 5 doctoral dissertations. The analysis of the theoretical and methodological bases of physics is the basic direction of scientific studies. The system of the methodological principles of natural-science knowledge is developed and substantiated by it. As shown in its publications, this system can be basis for solving number of the problems of scientific knowledge, which appear in connection with the forming postnonklassicheskoy picture of peace.

Simanov A.L. has the experience of the scientific organizational and editorial activity: with 1976 at 1981 he was the scientific secretary of the scientific council of philosophical (methodological) seminars with the presidium of SD AS USSR (Siberian Department of the Academy of Sciences of the USSR) and the scientific secretary of a series of the works of the seminars of SD AS USSR, published in the publishing house “Nauka”. With 1992 at 1998 it led the publishing group of the Institute of Philosophy and Law of the United Institute of History, Philology and Philosophy SD Russian Academy of Science.

With 1998 and on the present time – of head by the Sector the philosophy of the science of the Institute of Philosophy and Law. With 1995. –  the chief editor in of the journal “Philosophy of Science”. With 2001. –  the member of the editorial board of periodical “Herald NSU, a series philosophical sciences”. Simanov A.L. –  the chairman of dissertation advice D 003.057.02, the member of dissertation advice D 003.057.01 IPL SD RAN, the member of the academic councils of institute and philosophical department of Novosibirsk state university. It reads the courses of lectures on the philosophy of science in the philosophical department NSU.

